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Orientering fra administrerende direktør 
 
 

Styret i Sykehusinnkjøp HF inviteres til å treffe følgende vedtak: 

1. Styret tar saken til orientering. 
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1. Tvistesaker 
Nedenfor følger en oversikt over pågående KOFA-saker og rettslige prosesser som Sykehusinnkjøp HF 
håndterer per 16. oktober 2022.  
 
KOFA-saker:  

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Telemark HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Vestfold HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.   

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helgelandssykehuset HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av mange helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Stavanger HF  

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

KOFA har sendt varsel om 
overtredelsesgebyr. Merknader sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt av mange 
helseforetak  

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar og 
merknader sendt.   

Nasjonal rammeavtale om 
levering av legemidler til 
behandling av Wilsons 
sykdom 

Påstand om ulovlig 
tildelingskriterium, samt 
brudd på 
likebehandlingsprinsippet. 
 

KOFA kom til at Sykehusinnkjøp HF ikke 
har brutt regelverket for offentlige 
anskaffelser. 

Nasjonal rammeavtale om 
levering av legemidler til 
behandling av 
kreftsykdommer 

Påstand om brudd på 
regelverket som innebærer 
at det foreligger 
avlysningsplikt.  
 

KOFA fant at det var gjort feil som 
innebærer avlysningsplikt for deler av 
konkurransen.  
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Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av UNN HF 

Påstand om ulovlig direkte  
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Helse Bergen HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av Sykehuset Østfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt.  

Nasjonal avtale om  
ambulansebiler – avrop 
foretatt  
av OUS HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om levering 
av legemidler til behandling 
mot betennelsessykdommer i 
hud, ledd og tarm – avrop 
foretatt av UNN HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse.  

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt og 

merknader under utarbeidelse.  

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset Østfold 
HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Innlandet HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Tilsvar under utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Vestfold HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Tilsvar under utarbeidelse. 
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Regional systemavtale for 
pasientovervåking – Helse 
Midt-Norge  

Påstand om at vilkår for å 
gjennomføre anskaffelse 
uten konkurranse ikke er 
oppfylt. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Rammeavtale for 
tømrertjenester til Helse 
Bergen HF 

Påstand om at klager 
urettmessig er avvist fra 
konkurransen. 

Saksbehandling pågår. Tilsvar sendt. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Helse Midt-Norge 
RHF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Tilsvar under utarbeidelse. 

Nasjonal avtale om 
ambulansebiler – avrop 
foretatt av Sykehuset 
Telemark HF 

Påstand om ulovlig direkte 
anskaffelse. 

Tilsvar under utarbeidelse.  

 

Rettslige prosesser:   

Anskaffelse   Tvistetema   Status   

Nasjonale avtale på 
ambulansebiler kategori C 
 

Krav om erstatning for 
positiv kontraktsinteresse 
som følge av brudd på 
anskaffelsesreglene. 
 

Saken er under beramming.  

 

2. Ansattsamling i Tromsø med tilhørende kategorimøter 
Det ble onsdag 28. til torsdag 29. september gjennomført ansattsamling for alle medarbeidere i 

Sykehusinnkjøp HF. Samlingen ble holdt på Clarion Hotel The Edge i Tromsø, og programmet hadde 

både faglig og sosialt innhold. Totalt deltok 275 ansatte. 

Faglig ble det viet tid til: 

• Organisasjonens arbeid med kategoriplaner 

• Samarbeid med Sykehusbygg om anskaffelser til nye sykehus 

• Innovative anskaffelser 

Administrerende direktør ved Universitetssykehuset i Nord-Norge, Anita Schumacher, stilte også for 

å snakke om status på UNN og deres forventninger til Sykehusinnkjøp HF sitt arbeid. Schumacher 

fokuserte på betydningen av samarbeid og viktigheten av å spille hverandre god. Et bedre og tettere 

samarbeid mellom Sykehusinnkjøp HF og kundene må til fremover, både for å møte utfordringen 

med «Den nye normalen» med krevende leveringssituasjoner og behovet for å etablere flere avtaler. 

Det er ingen signaler på at den økonomiske situasjonen i spesialisthelsetjenesten vil styrkes og da 

blir det enda viktigere fremover med gode avtaler og implementering av disse for å sikre riktig bruk 

av rammene.  

 

Sosialt inkluderte samlingen en rebus og middag. 
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Det ble også holdt kategorimøter torsdag 29. september til fredag 30. september for medarbeidere 

som arbeider med anskaffelser eller avtaleforvaltning innenfor kategoriene; Kirurgiske og medisinske 

varer, Medisinsk teknisk utstyr og laboratorieutstyr, og Legemidler. De to kategoriområdene IKT & 

bygg/prosjekt, og Støttetjenester og administrative kjøp gjennomfører samlinger på et senere 

tidspunkt i høst.  

3. Network of Competent Authorities on Pricing and 

Reimbursement (NCAPR)  
Sykehusinnkjøp HF ble oppfordret av Helse- og omsorgsdepartementet om å bidra inn i arbeidet til 

DG Sante og NCAPR (Network of Competent Authorities on Pricing and Reimbursment). Sistnevnte 

er et arbeidsforum som fokuserer både på strategisk og operativt arbeid innenfor tilgang på nye 

legemidler og innkjøp av eldre legemidler. Hva gjelder de eldre legemidlene viser gruppens arbeid at 

flere land i Europa opplever forsyningssvikt på kritiske virkestoff. Sykehusinnkjøp HF redegjorde i 

NCAPR-møtet 11. oktober 2022 for innkjøp av legemidler hvor det har blitt praktisert to vinnere som 

tiltak for å redusere forsyningssvikt. I møtet var 96 deltakere fra 26 EU-land (pluss Norge) 

representert.  

I dette møtet ble det også lagt frem en foreløpig rapport med tiltak for å sikre gode innkjøp av eldre 

legemidler, og det er Sykehusinnkjøp HF sin vurdering at mange av tiltakene allerede er tatt i bruk i 

legemiddelanbudene. I rapporten, som enda ikke er offentliggjort i sin helhet, pekes det også på at 

den nordiske modellen med innkjøp av legemidler anses som ledende. 

OECD var også representert i møtet og gikk igjennom hovedfunn av OECDs rapport «Exploring the 

consequences of greater price transparency on the dynamics of pharmaceutical markets». En 

oppfølging av denne rapporten vil foreligge januar. Denne delen vil omhandle i hovedsak hvilke 

barrierer landene ser for å dele prisinformasjon.» 

4. Språkrådet  
Etter det årlige tilsynet fra Språkrådet tidligere i år, har kommunikasjonsavdelinga avholdt et møte 

for avklaringer. Det er nå utarbeidet en oversikt over tiltak, som innebærer innføring av målrutiner, 

økt innholdsproduksjon på nynorsk for å ivareta vekslingsregel om begge målformer, samt at alle 

stillingsutlysninger i divisjon vest heretter skjer på nynorsk. Det forventes at vi i løpet av 2023 skal nå 

lovkrav om minst 25 prosent på hver av målformene. 

5. Samfunnsansvar  
Leverandørdialog IKT. Sykehusinnkjøp HF, DFØ v/ Statens innkjøpssenter og Oslo kommune inviterer 

til ny leverandørdialog om risiko for brudd på arbeidstaker- og menneskerettigheter i 

leverandørkjeden, torsdag 27. oktober. Her vil man se på hvordan leverandørene identifiserer risiko 

og hvilke risikoer som bør prioriteres. Alle aktuelle leverandører og produsenter i markedet er 

invitert. Samlingen er en forlengelse av webinaret de tre partene arrangerte torsdag 17. februar og 

et fysisk rundebord 2. juni 2022. Sykehusinnkjøp HF har et formalisert samarbeid med Oslo 

kommune og DFØ v/Statens innkjøpssenter som styret er informert om tidligere. Partene jobber 

sammen om krav, oppfølging og leverandørdialog.  
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Samarbeid med Healthcare Without Harm (HCWH), Naturvärdsverket og de svenske länene. 

Sykehusinnkjøp HF gjennomførte 11. og 12. oktober workshop med organisasjonen Healtcare 

without Harm i samarbeid med innkjøpskolleger fra de svenske länene og det svenske 

miljødirektoratet. Målet var erfaringsutveksling og diskusjoner for å jobbe for en bærekraftig 

helsetjeneste. Sykehusinnkjøp HF og de norske helseregionene er medlemmer av HCWH. 

Samarbeidet har blant annet ført til en felles europeisk utfasingsliste av helse- og miljøskadelige 

stoffer.  

6. Kompetansekartlegging 
Det er gjennomført en intern kompetansekartlegging for alle i Sykehusinnkjøp HF i 3. kvartal. 

Kartleggingen vil blant annet være utgangspunktet for et videre arbeid i 2023 med GAP-analyser, 

konkretisering av karriereløp og utarbeidelse av kompetanseplaner i foretaket.    

7. Prisreguleringsteam 
I løpet av våren 2020 mottok Sykehusinnkjøp HF mange forespørsler om ekstraordinære 

prisreguleringer fra leverandører til den enkelte divisjon. Sykehusinnkjøp HF besluttet derfor tidlig i 

2020 å etablere et prisreguleringsteam. Målsetningen med teamet var å sikre likebehandling av 

saker og leverandører på tvers av divisjoner, samt et ønske om å utnytte kompetanse på tvers av 

divisjonene. Teamet ble satt sammen av medlemmer fra alle divisjoner, og utarbeidet retningslinjer 

for arbeidet. Retningslinjene ble fremlagt nasjonalt økonomidirektørmøte som vedtok metodikk for 

hva som skulle legges til grunn for de vurderinger som skulle gjøres. 

Arbeidet i teamet pågikk frem til høsten 2021, da ble ordningen avviklet. Nasjonalt 

økonomidirektørmøte besluttet imidlertid å gjenoppta ordningen i januar 2022 for å sikre leveranser 

av kritiske produkter til helseforetakene. Ekstraordinære prisreguleringer ble på nytt avviklet 1. 

september 2022.  

Teamet har gjort en veldig god jobb og har vist med dette hvor viktig det er å samhandle på tvers av 

divisjonene. Siden etableringen i 2020 er det behandlet totalt 559 saker, og sluttføringen av de siste 

sakene gjennomføres i disse tider.  

Sykehusinnkjøp HF vil opprettholde teamet for å kunne følge med på utviklingen fremover, men 

toner ned frekvensen av møtepunkter.  

8. Revisjon av gevinstmetodikk og -veileder 
I administrerende direktørs orientering den 24. september sak 74/2022, ble det informert om 

oppstarten på arbeidet med å videreutvikle gevinstmetodikk og revisjon av gevinstveileder med 

bakgrunn i de erfaringer som foretaket har opparbeidet seg etter innføring av gevinstveilederen i 

2020. 

Rammer for arbeidet ble presentert i dialogmøte med RHF-ene medio september. Her var 

tilbakemeldingene tydelige på at man må vurdere omfanget av arbeidet, med bakgrunn i bl.a. 

allerede pågående utviklingsarbeid, samt at fokus må være på å levere på kjernevirksomheten. 

Sykehusinnkjøp HF tar innspillet til etterretning og tilpasser omfanget. Målet med gevinstarbeidet er 

å videreutvikle gevinstmetodikken og sikre at Sykehusinnkjøp HF har benytter samme 
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beregningsmetodikk, samt en omforent måte å presentere gevinstbidraget til Sykehusinnkjøp HF på 

ovenfor helseforetakene. 

9. Legemiddelanskaffelsen 2207 Onkologi  
Administrerende direktør vil gi en muntlig orientering i styremøtet om status i arbeidet. 

10. Oppdrag anbudspilot på blå resept, PCSK9-hemmere 
På oppdrag fra Helse- og omsorgsdepartementet har Sykehusinnkjøp HF sammen med 

Legemiddelverket og Helsedirektoratet gjennomført et pilotprosjekt med anbud på 

folketrygdfinansierte legemidler. I pilotprosjektet ble kolesterolsenkende legemidler av typen PCSK9-

hemmere anbudsutsatt. Sykehusinnkjøp HF lange erfaring med anbud på legemidler i 

spesialisthelsetjenesten, og bruken av spesialistgrupper i den forbindelse, har vært grunnlaget for 

den praktiske gjennomføringen av også dette prosjektet. Piloten har så langt vært vellykket, alle 

aktuelle leverandører innga gyldige tilbud og prisreduksjonene er i en slik størrelsesorden at det vil 

bli mulig å tilby denne behandlingen til flere pasienter og samtidig oppnå betydelige besparelser på 

folketrygdens budsjett. Resultatene offentliggjøres 11. november 2022. Anbudsperioden starter 1. 

januar 23 og varer i ett år med mulighet for ett års forlengelse.  
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